
Referat 2007 
Positiv	dialog	på	Danmarks	Biavlerforenings	generalforsamling	
Honningsituationen	var	et	af	hoved-diskussionspunkterne	på	årets	generalforsamling.	Især	blev	der	
sat	fokus	på	lokal	markedsføring,	fremstilling	af	lokale	produkter,	samt	udvikling	af	nye	produkter.	Et	
eksempel	er	fremstilling	af	en	flydende	dansk	honning.	En	af	de	kommende	års	trends	indenfor	
markedsføring	vil	være	oplevelsesøkonomi,	hvor	forbrugeren	går	efter	kvalitet	og	en	god	historie.	

	
Fra	venstre:	Villy	Pedersen,	John	Svarre,	Bjarne	Sørensen,		

Jens	Rahbek	Pedersen,	Knud	Abrahamsen,	Thor	Bue	Hansen	og	Sven	Branner	
		
Der	bør	også	satses	mere	på	de	øvrige,	men	noget	oversete,	produkter	bierne	producerer	Der	bør	evt.	i	
fremtiden	sættes	fokus	på	en	markedsføringsfond	finansieret	i	de	gode	år	til	de	dårlige.	
Som	altid	er	punktet	hvervning	af	nye	medlemmer	og	fastholdelse	af	gamle	medlemmer	er	et	vigtigt	
punkt.	Mange	forslag	til	nye	tiltag	blev	fremlagt,	som	bestyrelsen	vil	arbejde	videre	med	i	fremtiden.	
Alssund	B.F.	fik	positiv	støtte	til	sin	opfordring	til	bestyrelsen	om	at	arbejde	mere	målrettet	omkring	
de	mindre	børn,	inden	de	drukner	det	store	tilbud	som	teenagere	udsættes	for	i	dag.	Der	kom	fra	salen	
meldinger	om	god	tilgang	til	årets	begynderkurser.	
Foreningens	økonomi	ser	fornuftig	ud,	men	forsamlingen	manede	til	besindighed	og	bekymring	i	
årene	fremover,	hvor	egenkapitalen	bør	opbygges	over	de	næste	5	år.	Der	var	tilfredshed	med	at	
foreningen	havde	pålagt	sig	selv	ekstra	udgifter	i	forbindelse	med	juridisk	bistand	arbejdet	med	bla.	
hygiejne	pakken.	
Foreningens	EU-projekter	blev	præsenteret.	Det	er	foreningens	håb	at	flere	af	projekterne	vil	blive	
accepteret,	selvom	konkurrencen	er	stor	omkring	projekter.	Foreningen	har	ansøgt	om	EU	penge	for	
2,2	mill.	
Kontingentet	blev	pristalsreguleret	med	10	kr.	
Bjarne	Sørensen	blev	genvalgt	som	foreningens	formand	med	2628	stemmer	af	forsamlingens	3254	
stemmer	hvoraf	27	stemmer	ikke	var	tilstede	under	afstemningen.	
Til	bestyrelsen	fik	Sven	Branner,	Nordsjællandske	Bivenner,	genvalg	med	7350	stemmer,	Knud	
Abrahamsen,	Hjørring	Amts	B.F.,	blev	ligeledes	genvalgt	med	4352	stemmer,	mens	Thor	Bue	Hansen,	
Gl.	Tønder	Amts	B.F.,	blev	valgt	ind	i	bestyrelsen	med	4591	stemmer.	Dette	betød	at	Anne-Mette	
Andresen,	Københavns	Amts	B.F.,	gled	ud	af	bestyrelsen,	men	er	nu	bestyrelsens	suppleant.	
Kristians	Skovmose,	forsamlingens	kompetente	dirigent	takkede	forsamlingen	for	god	ro	og	orden	og	
takkede	for	den	gode	dialog	forsamlingen	og	bestyrelsen	imellem.	Mange	af	meldingerne	vil	danne	
grundlag	for	det	kommende	års	arbejde.	
Ifølge	vedtægterne	skal	der	i	et	af	de	kommende	numre	af	tidsskriftet	komme	et	beslutningsreferat	
underskrevet	af	formand	og	dirigent.	



	
Thor	Bue	Hansen	-	det	nye	sønderjyske	bestyrelsesmedlem.	Thor	kommer	fra	Rømø,	er	uddannet	biolog,	

har	været	biavler	siden	2001.	Påtænker	at	blive	deltids	eller	erhvervsbiavler.		
Rolf	Theuerkauf	og	Flemming	Vejsnæs	
	


